

Научная статья  
УДК 623.5

## **Формирование новых взглядов на применение беспилотных летательных аппаратов на основе анализа опыта специальной военной операции**

**Василий Михайлович Буренок**

*Аннотация.* В статье приведены результаты анализа опыта боевого применения беспилотных летательных аппаратов (БПЛА) тактического назначения на основе изучения открытых источников информации. Приведен перечень задач, которые решаются с помощью БПЛА в ходе боевых действий. Сделан вывод о том, что указанный опыт может послужить основой для формирования перспективной структуры системы БПЛА.

*Ключевые слова:* беспилотный летательный аппарат; дрон; задачи дронов; разведка; поражение; минирование; разминирование; логистика

*Для цитирования:* Буренок В.М. Формирование новых взглядов на применение беспилотных летательных аппаратов на основе анализа опыта специальной военной операции // Вооружение и экономика. 2024. №1(67). С. 5-8.

*Original article*

## **Formation of New Views on Unmanned Aerial Vehicles Employment Based on the Experience Analysis of the Special Military Operation**

**Vasilij M. Burenok**

*Abstract.* The article presents the results of the experience analysis of the tactical unmanned aerial vehicles (UAVs) combat employment based on the study of open information sources. The list of tasks that are solved with the aid of UAVs in the course of combat operations is given. It is concluded that this experience can serve as a basis for an advanced UAV system structure formation.

*Keywords:* unmanned aerial vehicle; drone; drone tasks; reconnaissance; defeat; mining; mine clearance; logistics

*For citation:* Burenok V.M. Formation of new views on unmanned aerial vehicles employment based on the experience analysis of the special military operation // Armament and Economics. 2024. No.1(67). P. 5-8.